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دبیر شورای عالی مناطق آزاد: 

واردات خودرو به مناطق آزاد  هم چنان ممنوع است واردات خودرو به مناطق آزاد  هم چنان ممنوع است 

سعید محمد مشاور رئیس جمهور و دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری-صنعتی اظهار کرد: فعلًا قانون کالای 
همراه مسافر به قوت خود باقی است و در حال اجراست.

وی بــا بیان اینکه واردات برخــی اقلام از قبیل خودرو 
کشور ممنوع شده و مناطق آزاد هم مشمول آن شده اند 
گفت: این ممنوعیت، مصوبه هیئت وزیران اســت ولی 
واردات برخی اقلام دیگر آزاد اســت و اتفاقاً اســتقبال 
خوبی هم از آن می شــود؛ میزان خریدهایی که مردم به 

مناطق آزاد انجام می دهند، بد نیست.

محمــد در خصوص راه انــدازی مناطق آزاد جدید نیز 
تصریح کرد: ما در لایحه بودجه ۱۴۰۱ یک میلیارد دلار 
منابع دیدیم تا زیرســاخت های مناطــق آزاد جدید راه 
اندازی شود اما در هنگام بررسی این لایحه در مجلس، 

این بخش از لایحه حذف شد.
وی افزود: به دنبال ایجاد منابع برای راه اندازی ۷ منطقه 
آزاد جدید هستیم؛ اما فعلًا از مناطق آزاد ۸ گانه موجود 
به عنوان معین برای احداث زیرساخت های این مناطق 
آزاد جدید اســتفاده می کنیم ولی به هر حال باید منابع 

ایجاد شــود که پیگیر هســتیم به هر نحوی که شده این 
اعتبارات را تأمین کنیم.

گفتنی است پیش از این نیز سعید محمد این اتهام که »مناطق 
آزاد درگاه واردات یا قاچاق کالا شده اند« رد کرده و گفته 
بود: تراز تجاری مناطق ویژه و آزاد در سال گذشته مجموعاً 
مثبت ۱۱ میلیارد دلار شده که نشان دهنده افزایش تولید و 

صادرات در مناطق آزاد و ویژه است.
خاطرنشان می شود در دولت دوازدهم در ۲۲ فروردین 
۱۳۹۷ واردات کالاهای مصرفی به اســتثنای مواد اولیه 
تولید یا ماشین آلات تولید به مناطق آزاد با مصوبه هیئت 
وزیران ممنوع شد تا یکی از موارد اتهامی که مناطق آزاد 
را در رأس واردات قرار می داد، حذف شــود. با این حال 
دیــوان عدالت اداری این مصوبه را در ۲۱ اردیبهشــت 

۱۴۰۰ ابطال کرد.
همچنین مصوبــه هیئت وزیران دولــت دوازدهم در 
خصوص ممنوعیت واردات خودرو در ۲۹ خرداد ۱۳۹۸ 
شــامل مناطق آزاد هم شــد و از آن زمان تا کنون، امکان 

واردات خودرو در مناطق آزاد وجود ندارد.
اخیراً دبیر شورای عالی مناطق آزاد از قول رئیس جمهور 
بــرای آزادی واردات خودروی خارجی به مناطق آزاد 
کیش و قشم در ایام نزدیک به جام جهانی فوتبال قطر در 
صورت انتقال بخشی از گردشگران قطر به این دو جزیره 
خبر داده بود که هنوز این موضوع در هیئت دولت مطرح 

و تصویب نشده است.

   اقتصاد کیش - سعید محمد گفت: مصوبه هیئت وزیران برای ممنوعیت واردت خودرو به مناطق آزاد به قوت خود باقی است.

   اقتصاد کیش-  رییس دادگستری جزیره کیش گفت: امنیت زبانزد این جزیره در 
نتیجه تعامل تنگاتنگ پلیس و دستگاه قضایی به وجود آمده است. 

به گزارش  اقتصاد کیش یاسین مطهری زاده روز گذشته در دیدار فرمانده انتظامی 
ویژه و پایگاه دریابانی کیش به مناسبت گرامیداشت هفته قوه قضاییه اظهار داشت: 
بسیاری از اموری که در دستگاه قضایی و انتظامی انجام می شود، به اطلاع مردم نمی 
رسد و این بی اطلاعی بعضی وقتها باعث می شود افکار عمومی برداشتی مبنی بر 

اهمال و یا قصور در اقدامات صورت گرفته داشته باشند.
وی با اشاره به اینکه قوه قضاییه و نیروی انتظامی مورد اطمینان آحاد جامعه واقع 
شــده و پناهگاه مردم هســتند افزود: انتظار می رود با همکاری دستگاه قضایی و 
انتظامی جزیره و همچنین سایر دستگاه ها، دغدغه ها و ناهنجاری های اجتماعی 

به حداقل برسد
 فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش هم در این دیدار با بیان اینکه دستگاه 
قضایی و پلیس پناهگاه مردم هستند گفت: پلیس با رویکرد جامعه محوری و جلب 
مشارکت عمومی در کنار تامین امنیت واقعی به ارتقاء احساس امنیت برای مردم 
توجه داشــته و بعنوان ضابط قضایی تلاش دارد در تامین امنیت با رعایت قانون، 

اجحافی در حق مردم نشود.
سرهنگ علی اصغر جمالی یادآور شد: اگر دو  دستگاه با هم تعامل نداشته باشند 
نمی توانند در راه خدمتگزاری به مردم موفق باشند و هرچه تعاملات ما در سطح 

بالاتری باشد بدون شک در راستای خدمت رسانی به مردم موفق تر خواهیم بود.
وی با اشــاره به اینکه پلیس بدون هیچ گونه چشــم داشتی ماموریت های محوله 
را انجام می دهد، افزود:  حمایت دستگاه قضایی از پلیس باعث شده تا همکاران 
من در فرماندهی انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی با روحیه و انگیزه بسیار بالا انجام 

وظیفه کنند.
فرمانــده انتظامی ویــژه و پایگاه دریابانی کیش در پایان بــا تقدیر از تلاش ها و 

حمایت های دستگاه قضائی از پلیس، بر لزوم تداوم این همکاری ها تاکید کرد.

امنیت کیش نتیجه تعامل تنگاتنگ 
پلیس و دستگاه قضایی است

رییس دادگستری جزیره کیش:

روزانه درنظر داریم گریزی بزنیم  به وعده های تحقق نیافته  توســط مسئولان در 
حوزه مناطق آزاد و بویژه جزیره کیش . شعار ها و وعده هایی که مسئولان داده اند 
و احتمالا  اجرایی نشده است . بدین منظور تیترهای چاپ شده در چنین روزی در 

سال گذشته را مرور می کنیم :
* با انعقاد و تفاهم نامه بین موسسه ورزش و تفریحات سالم و پردیس بین المللی 

کیش دانشگاه تهران :
دیپلماسی  ورزشی در کیش تقویت می شود

* علی عرب مدیر عامل شــرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاهی کیش 
اعلام کرد:

پیشرفت ۸5 درصدی ترمینال جدید فرودگاهی کیش
* همکاری پردیس بین المللی کیش دانشگاه تهران با دانشگاه های اندونزی و آلمان 

برای توسعه آموزشی کیش
* یدالله سلطانی مدیر عامل شرکت آب و برق کیش اعلام کرد:

بــا فعــال ســازی ۲ نیــروگاه جدید ظرفیــت تولید بــرق در کیــش افزایش 
می یابد. 

* عبدالنبی شرفی مدیر عامل شرکت عمران آب و خدمات کیش اعلام کرد:
شرایط رفاهی و اقامتی ساکنان مجموعه مسکونی سحر بهبود می یابد.

پس چی شد....؟!

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش  اعلام کرد:

 پردیس بین المللی مشترک 
دانشگاه های عمان و شیراز  در کیش 

تاسیس می شود

اقتصاد کیش-  مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش گفت: طرح پیشــنهادی 
دانشگاه های ملی عمان و صنعتی شیراز برای ایجاد دانشگاه بین المللی مشترک دو 

کشور ایران و عمان ارائه شده است. 
مهدی کشــاورز در نشست با رییس، معاون و مدیر برنامه ریزی دانشگاه عمان 
اظهار داشت: حمایت از گردشگری آموزشی یکی از برنامه های کوتاه مدت و 

میان مدت سازمان منطقه آزاد کیش است.
وی افزود: احداث شهرک دانشگاهی در کیش و حضور پردیس دانشگاه شریف، 
تهران، امیرکبیر، علم و صنعت در جزیره یکی از ظرفیت های موجود برای حمایت 

از طرح پیشنهادی دانشگاه های ملی عمان و صنعتی شیراز است.
کشاورز افزود: سازمان منطقه آزاد کیش از آمادگی لازم برای هر گونه همکاری و 

حمایت جهت تشکیل دانشگاه بین المللی در این منطقه برخوردار است.
وی مشارکت های بین دانشگاهی را عاملی برای معرفی این مراکز در سایر کشورها 
اعلام کرد و گفت: یکی از اهداف دانشگاه ملی عمان فعالیت به صورت بین المللی 

است که از این طریق مورد تایید جامعه بین المللی نیز قرار خواهد گرفت.
علی الایمانی رییس دانشگاه عمان نیز با بیان این که دانشگاه ملی عمان فعالیت 
بین المللی خود را با سایر کشورها آغاز کرده است، افزود: دانشگاه شیراز یکی از 

دانشگاه های مهمی است که با آن همکاری می کنیم.
علی حقانی مسوول پردیس مشترک کیش و عمان با معرفی دانشگاه صنعتی شیراز 
یادآور شــد: این دانشگاه به عنوان نخستین دانشگاه صنعتی در منطقه جنوب با 
قدمت بیش از چهل سال یکی از دانشکده های مهم در تربیت نیروهای کارآمد و 

مورد نیاز جامعه صنعتی است.
وی، افزود: دانشگاه صنعتی شیراز شامل هفت دانشکده مهندسی برق، دانشکده 
مهندســی مکانیک و هوافضا، دانشکده علوم، دانشکده مهندسی مواد، دانشکده 
مهندسی عمران و محیط زیست، دانشکده صنایع و دانشکده مهندسی شیمی نفت 

وگاز است که در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری فعالیت می کند.

ارســال متن پیش نویــس تصویبنامه 
مربوط به عملیاتی سازی تبصره ذیل ماده 
۲۳ قانون برنامه ششم توسعه اقتصادی 
، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلام 
ایران و بند )ز( تبصره )۱۸( ماده واحده 
قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشور از 
ســوی وزیراموراقتصاد و دارایی برای 
معــاون اول رئیس جمهــور بازتاب 
های وســیع و گســترده ای بین فعالان 
و دســت اندرکاران  رسمی و مدنی این 
مناطق بدنبال داشت. تبصره ذیل ماده ۲۳ 

قانون برنامه ششــم توسعه و بند )ز( تبصره )۱۸( ماده واحده قانون بودجه سال 
۱۴۰۱ کل کشور به این موضوع اشاره دارد که کلیه وظایف ، اختیارات، ساختار و 
تشکیلات دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی با 
حفظ شخصیت حقوقی مستقل و با رعایت ضوابط و مقررات مربوطه به وزارت 
امور اقتصادی و دارایی منتقل  ووزیر ذی ربط مسول اجرای قوانین مرتبط با حوزه 
مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی خواهد بود.راقم این سطور پیش از 
این طی یادداشت ۲۷ فروردین ۱۴۰۱ در روزنامه اقتصاد کیش با عنوان  خطای 
استراتژیک در مورد مناطق آزاد و ویژه اقتصادی دیدگاه خود را در مورد خطای 
استراتژیک بودن هر دو مصوبه نوشته ام . همچنان هم براین باورم که اصرار برخی 
از نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی برای جاری سازی این مصوبه ، سبب 
ساز افول عملکردی مناطق آزاد تجاری -  صنعتی و ویژه اقتصادی کشور خواهد 
بود. نکته ای که باعث شد این یادداشت را بنویسم  ، حملات اخیر برخی از توئیت 
نویسان ، صفحات اینستاگرامی و مسولین و نمایندگان به وزیر امور اقتصادی و 

دارایی بخاطر ارسال متن پیش نویس تصویبنامه است.
در یادداشــت پیش گفته سیر تاریخی جایگاه دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد 
تجاری -  صنعتی و ویژه اقتصادی را مرور و اشاره داشتم که این مصوبه در قالب 
ماده ۲۳ قانون برنامه ششــم توســعه ریشه در نوعی سوء تفاهم و عدم همدلی و 
گفت و گو بین برخی از نمایندگان مجلس دهم شــورای اســلامی و دبیروقت 
شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی داشت. تا پیش از این مصوبه دبیرخانه 
شورای عالی مناطق زیر نظر نهاد ریاست جمهوری  قرار داشت  و دبیر شورای 
عالی مناطق آزاد با حکم رئیس جمهور بعنوان دبیر این شورا و مشاور منصوب 
می شــد. مرحوم اکبر ترکان آخرین دبیری بود که در شهریور ماه ۱۳۹۲ با حکم 

رئیس جمهور منصوب شد.
پیش از ترکان ، حمید بقایی ، محمود صلاحی ، حسین صادق عابدین ، حسین 
نصیری ، مرتضی الویری با حکم روسای جمهور ادوار مختلف بعنوان دبیر شورای 

عالی مناطق آزاد تجاری -  صنعتی و ویژه اقتصادی منصوب شده بودند.
پس از تصوب تبصره ذیل ماده ۲۳ قانون برنامه ششم و انتقال جایگاه دبیرخانه از 
نهاد ریاست جمهوری به وزارت اقتصاد و دارایی حکم دبیرشورای عالی توسط 
وزیر اقتصاد و دارایی صادر می شود.مرتضی بانک اولین دبیر این شوراست  که 
در شهریور ماه ۱۳۹6 با حکم مسعود کرباسیان وزیر وقت اقتصاد به عنوان دبیر 
شواری عالی مناطق آزاد تجاری -  صنعتی و ویژه اقتصادی منصوب شد؛ و بعد 
از وی حمید رضا مومنی و ســعید محمد به همین شــیوه مسئولیت دبیری این 
دبیرخانه را برعهده گرفتند. تغییر و جابجایی جایگاه دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد تجاری -  صنعتی و ویژه اقتصادی همواره با مخالفت دولت ها هم روحانی 
و هم رئیســی روبرو بوده است. دولت ســیزدهم در چهارچوب لایحه بودجه 
۱۴۰۱ پیشنهاد بازگشت دبیرخانه به نهاد ریاست جمهوری و اصلاح جایگاه را 
به مجلس ارائه داده .همچنین در اسفند ماه ۱۴۰۰ و دربحبوحه  نهایی شدن سند 
بودجه ،وزیر اقتصاد و دارایی با ارسال نامه به مجلس شورای اسلامی در رابطه با 
مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر واگذاری اختیارات مدیریتی مناطق آزاد به 
وزیر اقتصاد و اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده ، موضع گیری حمایتی برای 
بازگشــت دبیرخانه به نهاد ریاســت جمهوری داشت. وی در متن نامه که برای 
ریاست مجلس شواری اسلامی ، محمدباقرقالیباف ارسال شده است با اشاره به 
تصویب نهایی متن مصوبه کمیسیون تلفیق در بند )ح ( تبصره ۱۸ مبنی بر انجام 
کلیه امور اجرایی ، مدیریتی ، ساختار ، تشکیلات مربوط به دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد و سازمان های مناطق آزاد و ویژه اقتصادی سراسر کشور توسط وزیر 
امور اقتصادی و دارایی را خلاف نظر هیات دولت و فراتر از آن اعلام می دارد و 
در شرایط کنونی تصویب این بند را به صلاح کشور نمی داند و از ریاست مجلس 
می خواهد عین متن مندرج در لایحه دولت در این موضوع را تصویب کنند. نکته 
جالب تر این که در همین نامه مینویســند. در این موضوع اصرار دارم . علیرغم 
نظر دولت در چهارچوب لایحه و نامه وزیر اقتصاد به مجلس ، کمیسیون تلفیق 
بند)ز( تبصره )۱۸( را مصوب و در قالب قانون بودجه سال ۱۴۰۱ به دولت ابلاغ 
می کند. متاســفانه برخی از نمایندگان مجلس که  به نحوه برخی انتصاب ها در 
مناطق آزاد نقد جدی داشته اند بافشار به دولت و وزیر اقتصاد و دارایی خواستار 
اجرایی شدن این مصوبه ظرف مهلت قانونی شده اند. فشار برخی از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به دولت برای اجرایی سازی بند)ز( تبصره )۱۸( بیانگر 
آن است که تعامل مناسبی بین مدیریت دبیرخانه و نمایندگان منتقد و معترض 
شکل نگرفته و فراتر از آن گویی به نوعی رویارویی و تقابل منتهی شده است که 
فشار ها برای تهیه پیش نویس تصویبنامه جلوه ای از این رویارویی و تقابل است.

در این میان و به جای تعامل ســازنده با نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای 
مدیریــت ارتباطات به نفع منافع مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی ، 
شاهد تهاجم رسانه ای از سوی برخی از فعالان فضای مجازی در قالب توئیت 
به وزارت اقتصاد و دارایی وشخص وزیر هستیم . به باورم این حرکت بی هنگام 
رسانه ای بجز اتلاف وقت و منابع هیچ ثمره ای برای دبیرخانه شورای عالی مناطق 

آزاد صنعتی - تجاری و مناطق ویژه اقتصادی نخواهد داشت.
پیشــنهاد مشخص آن است که به جای گشودن جبهه جدید در برابر مناطق آزاد 
تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی آن هم در درون دولت ، تلاش برای هم افزایی 
وهمراهی موافقان درون دولت با محوریت وزیر اقتصاد و دارایی برای گفت و گو 
و مذاکره با نمایندگان مجلس را وجهه همت خود قرار دهند.هر چقدر این چالش 
دست مایه هجمه های رسانه ای و اظهار نظرهای احساسی و هیجانی شود ، فضای 
گفت و گو و فعالیت و مذاکره کارشناسی را به محاق می بریم ؛ به همین دلیل است 
که این حرکت رسانه ای نابهنگام را به حکایت زدن سرنا از سر گشاد گره زده ام.

در کنار مدیریت این چالش ، دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی 
و ویژه اقتصادی از ظرفیت های تدوین برنامه هفتم توسعه برای اصلاح جایگاه 
دبیرخانه و بازگرداندن مزیت های قانونی که اتفاقا نظر موافق ریاست جمهوری 
و هیات دولت را همراه دارد و چند ســالی است با بخشنامه ها و مصوبات خلق 
الساعه مورد هجمه قرار گرفته است ، غافل نشود و تیمی کارشناس ، با اشراف 
به قوانین و مقرارت مناطق آزاد و ویژه و همچنین فرایندهای تدوین برنامه هفتم 
توسعه برای حضور پررنگ در فضای تدوین برنامه و افزایش کمی وکیفی مواد 
وتبصره های برنامه هفتم و احکام دائمی ، برای اســتفاده از این فرصت ، به کار 
گمارد . پرهیز جدی از ورود به چالش های رســانه ای و اظهار نظر های حاشیه 
ســاز می تواند تامین کننده منافع حداکثری مناطق آزاد تجاری -  صنعتی وویژه 

اقتصادی باشد . امیدوارم گوش شنوایی وجود داشته باشد.
     عضوهیات علمی جهاددانشگاهی و

کارشناس  امور مناطق آزادتجاری-صنعتی   

دیدگاه ...

سرنا را از سرگشاد نزنید
  دکتر سعید پورعلی

این یادداشــت پیش از این در زمان آغاز کار محمد رضا 
لواسانی  بعنوان مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش در 
این روزنامه  منتشر گردید . با توجه به درخواست های 
مکرر شهروندان در پی ایجاد نگرانی هایی در خصوص 
رویکرد مجدد سازمان منطقه آزاد کیش به آوردن نیروهای 
جدید از  خارج از جزیره مجددا با تغییراتی اندک  خطاب 

به جناب مهندس کشاورز منتشر می شود : 
جزیره کیش یک بار دیگربه رسم و سنت همه سالهای 
پیش  در فصل تغییرات و نقل و انتقالات مدیریتی قرار 
گرفته است . طبیعی است با انتصاب مدیر عامل جدید  
تا چند صباحی باید  شاهد عزل و نصب های زیادی در 
ســازمان منطقه آزاد کیش  و شرکت های زیر مجموعه 
باشــیم  ، سیاست ها و برنامه های جدید عنوان و اعلام 
می شــود و انتظار هم این اســت تغییراتی درروش ها 
و  شــیوه های کاری دیده شود.طبیعی است مدیر عامل 
جدید تفکر و دیدگاهی جدید نسبت به کیش و مناطق 
آزاد داشته باشد و برای عملیاتی شدن تفکراتش نیازدارد 
دست به تغییراتی در مدیریت ها  بزند وبخواهد  نیروها و 
مجموعه سازمانی اش را با خود همراه سازد .  گرچه هر دو 
مدیر عامل فعلی و قبلی ) سرپرست( منصوب دبیر فعلی 
شورایعالی مناطق آزاد و برخوردار از یک تفکر و دیدگاه 
هستند انتظار می رود کمترین تغییرات را در بدنه سازمان 
و شرکت های تابعه  شاهد باشیم.در این جا از مدیر عامل 
جدید سازمان منطقه آزاد کیش  فقط یک تقاضا داریم : 

نیروهای جدید به جزیره نیاورید!
موضوعی که متاســفانه در ادوار مختلف بطور گسترده  
شاهد آن بوده ایم و در هر دوره پس از هر تغییر و تحول 
مدیریتی در منطقه آزاد کیش شاهد گسیل نیروهای بسیار 
زیادی در رده ها و سطوح مختلف به سازمان منطقه آزاد 
کیش و شرکت های تابعه بوده ایم .موضوعی که موجب 
شده است امروزه سازمان منطقه آزاد کیش بنابر آمار اعلام 
شده بیش از ۳5۰۰ نفر پرسنل داشته باشد و این سازمان را 
به مجموعه ای بسیار پر حجم از نظر نیروی انسانی تبدیل 
کرده است و آنگونه که کارشناسان می گویند این موضوع 
خود از عوامل اصلی ایجاد بروکراســی شدید  اداری و 
کندی امور گردیده است. و جالب تر اینکه خود مدیران 
ارشــد و حوزه های مختلف هر یــک اذعان دارند قادر 
هستند با ۲۰ تا ۲5 درصد این نیروها امور حوزه خود را 

بخوبی پیش ببرند !و بقیه نیروها مازاد هستند!
جناب مدیر عامل 

باور بفرمایید جزیره کیش ، ســازمان منطقه آزاد کیش و 
شــرکت های تابعه  به اندازه کافی از نیروهای کاردان ، 
کاربلد ، دلســوز و متعهد برخوردار اســت که بتوانند 
برنامه های جزیره را همگام با دیدگاه  و سیاست هایی بر 
اساس منافع کشور و سیاست های روز آن پیش ببرند. باور 
بفرمایید همین نیروها بخوبی  از پس اداره امور بخش های 
مختلف سازمان و جزیره برمی آیند و می توانند بخوبی 

جزیره را به کمک  مدیریت عالی شما اداره کنند .
 آقای مدیر عامل

متاســفانه سالهاست رسم بســیار بدی در جزیره افتاده 
اســت هر بار با تغییر مدیریتی  شاهد گسیل عده زیادی 
از نیروهای جدید به کیش هستیم . نیروهایی که اصولا 
خیلی زمان می برد تا با نحوه و روش کار در مناطق آزاد  
و کیش آشنا شوند و این خود زمان و فرصت های زیادی 
را از جزیــره می گیــرد و روند کارها را کند می کند. در 
حالی که خود جزیره نیروهای کاردان کاربلد و خوب کم 
ندارد چه در بدنه سازمان و شرکت ها چه در جامعه و در 

متن مردم کیش . نکته جالب تر هم اینکه معمولا ملاک 
و مبنــای ارزیابی نیروها  هم عملکرد منفی یا مثبت آنها 
نبوده و نیســت . فقط شناسایی می شوند کدام نیروها با 
گروه قبلی بوده اند و کدام نبوده اند . گروه اولی کلا کات! 
و گروه دوم برای پررنگ شدن حضورشان  بدون توجه 
به توانایی تخصصی آنها برنامه ریزی می شود! و اصولا 
بــه تخصص و کاردانی افراد در آن حوزه و مســئولیت  

توجهی نمی شود. 
جناب مدیر عامل 

بیایید یک بار انقلابی  و مکتبی عمل کنید و جلو این کار 
را بگیرید و به نیروهای توانمند و دلســوز محلی  کیش 

فرصت  کار کردن و خدمت  بدهید  .
لطفا مدیر و کارشــناس و کارمند به بدنه سازمان اضافه 
نکنید ،در بدنه سازمان نیروها و کارشناسان بسیار دلسوز 
و قدری هستند که متاسفانه تاکنون توانایی های آنها مورد 
غفلت قرار گرفته اســت ، آنها را شناسایی کنید وبه آنها 
فرصت بدهید ، آنها با شناخت از امور سازمان و جزیره و 
با اشراف بر مقررات و شرایط کار در  مناطق آزاد قطعا بهتر 
می توانند به شما کمک کنند .دستور دهید همه کارهای 
جزیره در حوزه های مختلف به اهالی جزیره واگذارشود. 
تا در آمد کیش و بودجه کیش از همه نظر در خود کیش 
هزینه شود و به توسعه مضاعف کیش کمک شود.  برای 
کارهــای پیمانکاری از پیمانکاران فعال در جزیره که در 
شرایط سخت و آسان اینجا بوده اند و کار کرده اند استفاده 
شود، از محصولات و تولیدات جزیره برای تامین نیازهای 
جزیره استفاده شود . منکر نیاز به ورود تکنولوژی جدید  و 
کارشناسان خبره جدید به جزیره و ارائه طرح های نوین 
نیستیم ولی جوانان و تحصیل کردگان کیش را هم به کار 
بگیرید و از شــوق و توانایی آنها برای کمک به ساختن 
شهرشان کمک بگیرید . درست است کیش یک سرزمین 
ملی است و متعلق به  همه ایرانیان ،ولی قبول داشته باشید  
انصاف و حق این اســت که اولویت  همه امورش  برای 
ساکنان کیش و فرزندان آنها باشد. در همین انتصابات و 
عزل و نصب های اخیر توجه فرمایید چه ســهمی برای 
نیروهای بومی و محلی قائل شده اید؟ و چند درصد از 
آنها بومی و چند درصد از خارج از جزیره بوده اند؟ پس 
سهم ساکنان و تحصیلکردگان  شهر چه می شود اگر قرار 
است همه مدیران ارشد و میانی ازخارج از جزیره بیایند؟!

جناب آقای کشاورز  
مگر شخص ریاست محترم جمهور به کرات بر استفاده 
از نیروهای بومی محلی در مناطق آزاد تاکید نداشته اند؟  
تاکنون چقدر به این توصیه و دســتور ریاســت محترم 
جمهور در مجموعه تحت مدیریت حضرتعالی اهمیت 
داده شده است ؟از شما انتظار داریم  با جلوگیری ازورود  
نیروهای جدید به کیش و اســتفاده از پتانسیل نیروهای 
انســانی  خود جزیره   در  تحقق وعده رئیس جمهور به 
مردم کمک کنید . نیروهایی  که از کیش بکار گرفته شوند، 
حداقل هزینه را برای سازمان و برای مردم کیش خواهند 
داشت . در بسیاری از هزینه ها مانند مسکن ، رنت خودرو،  
بلیط هواپیما و... و.. صرفه جویی خواهد شد ضمن اینکه 
اینها با شناختی که از جامعه و شهر خود دارند قطعا درد 
آشــنا ترند و زودتر می توانند مشکلات را شناسایی و 
رفع کنند وتحت رهبری شما  در جهت خدمت به مردم 
حرکت کنند و قطعا بخدمت گرفتن آنها در راستای  منافع 

کشور و منطقه خواهد بود 
جناب آقای مدیر عامل 

البته که نمی شود همه مدیران را یکسان دانست و یکسان 

نگاه کرد . لطفــا قبل از هرگونه عزل و نصب کارنامه و 
پرونده مدیران موجود را ارزیابی و بررســی فرمایید.  به 
میــزان گرایش آنها به این و آن توجهی نکنید! لطفا مبنا 
تخصص و میزان کاردانی و کارآیی  آنها باشــد . در این 
میان هستند مدیرانی که با جان و دل برای مردم و جزیره 
کار کــرده اند ، آثار کار و زحمات شــان در جای جای 
جزیره مشهود است آنها شایسته تقدیرند و انشالله مردم  
نیــز از نعمت خدمتگزاری آنهــا محروم نگردند و البته 
هستند کســانی که فقط از مواهب و امتیازات مدیریتی 
کیش بهره مند بوده اند بدون اینکه کوچکترین آورده ای 
برای مردم  و جزیره کیش داشته باشند فقط ویژگی شان 
این است که در هر دوره  به جایی وصلند.....! و یا  بجای 
کار و خدمت کردن همواره در جستجویی کسانی هستند 

که خود را به آنها وصل کنند! 
 آقای  مهندس کشاورز

این رشته های اتصال را قیچی کنید! و فرصت را در اختیار 
کسانی بگذارید که فقط به مردم وصل باشند و عشق و 
لذت شان در این جزیره کار و کار و کار کردن و ساختن 
باشد. کار کردن برای توسعه و پیشرفت کیش و کمک به 

سرافرازی ایران اسلامی. 
آقای مدیر عامل 

چند سالی اســت در جزیره رسم بدی افتاده است . هر 
مدیری می آید تصور می کند حتما باید یک قشون نیرو 
با خود بیاورد والا کارش لنگ می ماند !. تصور می کنند 
نیروهای موجود در جزیره توان همراهی برای پیشــبرد 

امور را ندارند !
باور بفرمایید اینگونه نیست ! سرمایه های انسانی جزیره 
درحوزه های مختلف در  گردشگری در صنعت در امور 
فرهنگی و اجتماعی درامور توسعه و خدمات شهری در  
تولید در تجارت و ســرمایه گذاری و صنعت ساختمان 
بسیار توانمند و پرقدرت و زبده هستند . در کیش نیروهای 
قدر و توانمندی داریم که با شناخت و اشرافی که بر امور 
جزیره دارند می توانند کیش را بســیار پرقدرت به جلو 
ببرند .امید اســت شما این بار این ســنت و رسم بد را 
بشکنید و از ظرفیت نیروهای داخلی کیش بهره بگیرید. 
باور داشته باشید همه آثار ارزشمندی که امروز موجب 
آبرو و اعتبار جزیره است و خیلی ها با افتخار در کنار آن 
عکس یادگاری می گیرند و پز می دهند محصول  اندیشه 
و ذهــن خلاق و ایده پردازی و زحمت و تلاش همین 
نیروهای داخلی کیش اســت . اجازه دهید کیش سازان 
در فرآیند برنامه ریزیها و سیاست گذاریهای کیش شما را 
همراهی کنند و مشارکت داشته باشند. قطعا این موضوع  
به شما در راه رسیدن به اهداف عالیه ای که در نظر دارید 
کمک خواهد کرد  و مسیر را برایتان هموارتر خواهد کرد.

آقای کشاورز 
 باور داشته باشید  نخبگان و پیشکسوتان سازندگی کیش  
می توانند بهترین مشاوران شما  برای توسعه و سازندگی  
کیش باشند آنهارا از یاد نبرید ، آنها که سال های سال خون 
دل خــورده اند و کیش امــروز ثمره کار و فکر و تلاش 
آنهاست، مطمعن باشید  می توانند بهترین ، صادق ترین، 
مخلص ترین  و بی درد سرترین مشاوران شما در این راه 
باشند که مسیر توسعه و پیشرفت را هموار کنند. لطفا از 

ظرفیت آنها خوب استفاده کنید.
امیدواریــم با درایت و مدیریت شــما در اســتفاده از 
ظرفیت های بومی و محلی کیش در همه حوزه ها بویژه 
در حوزه مدیریتی و نیروی انسانی شاهد رشد و شکوفایی 

بیش از پیش این خاکپاره گرانقدر ایران اسلامی باشیم. 

یادداشت روز ...

سخنی با مدیر عامل سازمان 
منطقه آزاد کیش؛

نیروهای جدید 
به جزیره نیاورید 

لطفا !
  ابراهیم ارزانی


